
Sammanträdesprotokoll kommunala

pensionärsrådet den 2 juni 2025

Sammanträdets plats och tid
Folkets Hus i Strömsund, sammanträdesrum Grelsgård, klockan 9.00 –

12.00

Beslutande
Karin Näsmark (S), ordförande

Eva-Lisa Nilsson, PRO Hoting, tjänstgörande ersättare

Inga-Britt Hedström, PRO Fjällsjö

Mats Danielsson, PRO Bodum

Aron Kjellgren, PRO Strömsund

Gun Sundkvist, PRO Havsnäs

Ann-Marie Axelsson, PRO Hammerdal

Bernth Nygren PRO, Frostviken

Jan Gunnar Eliasson, SPF Utrikes

Marie-Louise Oscarsson, SPF Vattudalen

Justerare
Mats Danielsson utses att justera protokollet, paragraf 13-19. Justeringen

genomförs digitalt.

Underskrifter

Karin Näsmark, ordförande

Annika Eriksson, sekreterare

Mats Danielsson, justerare



Sammanträdesprotokoll
Kommunala pensionärsrådet

den 2 juni 2025

Justerare

Anslag/Bevis
Protokollet är justerat och kommunala pensionärsrådet publicerar det

på kommunens webbplats under perioden fredag 13 juni 2025 till

måndag 7 juli 2025. Protokollet förvaras på kommunkansliet i

Strömsund.

Övriga närvarande
Annika Eriksson, sekreterare

Jan-Ola Bergqvist, SPF Vattudalen, ej tjänstgörande ersättare

Eila Thuselius, PRO Fjällsjö, ej tjänstgörande ersättare

Berit Holter, PRO Strömsund, ej tjänstgörande ersättare
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Diarienummer KPR.2025.36

§ 13 Fastställande av föredragningslista

Ärende som läggs till

Ärende PRO Bodum om uppföljning av beslut om höjning av avgifter inom

vård och omsorg 2023 och 2024.

Ärende PRO Strömsund, om anhörigas möjlighet att övernatta hos

närstående som bor i trygghetsboende.

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet fastställer

föredragningslistan.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Föredragningslistan fastställs.
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Diarienummer KPR.2025.37

§ 14 Protokoll från föregående sammanträde
Ordföranden går igenom protokoll och vidtagna åtgärder från föregående

sammanträde den 21 mars 2025.

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet lägger föregående protokoll

till handlingarna

Kommunala pensionärsrådets beslut
Föregående protokoll läggs till handlingarna.
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Diarienummer KPR.2024.662

§ 15 Önskemål om sittplats efter promenadvägen till

Ulriksfors
Vid sammanträde i pensionärsrådet den 21 mars 2025 § 4 redovisades svar

från kommunledningsförvaltningen att kommunen inte kan besluta om

sittplats vid promenadvägen till Ulriksfors och att man hänvisar rådet till

Trafikverket vilket pensionärsrådet beslutade göra.

Svar kom från Trafikverket den 4 april att Trafikverket inte kan ansvara för

sittbänkar efter nämnda väg och att det är kommunerna som brukar

ansvara för sittbänkar. Frågan skickades då åter igen till biträdande

förvaltningschef om hur frågan ska hanteras. Ingen återkoppling har skett.

Underlag till beslut

Meddelande från Trafikverket

Svar till Trafikverket och kommunledningsförvaltningen

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet lämnar över frågan till

kommunstyrelsen gällande sittplatser efter promenadvägen mellan

Strömsund och Ulriksfors med hänvisning till Trafikverkets svar.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Kommunala pensionärsrådet lämnar över frågan till kommunstyrelsen

gällande sittplatser efter promenadvägen mellan Strömsund och

Ulriksfors med hänvisning till Trafikverkets svar.

Beslutet skickas till

Kommunstyrelsen
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Diarienummer KPR.2025.333

§ 16 Återvinning inom Strömsunds kommun
VA- och renhållningschef Helen Löfgren Larsson informerar om regler

för återvinning inom kommunen.

· Alla kommunmedborgare ska från och med 1 januari 2024 sortera ut

sitt matavfall till det bruna kärlet. Möjlighet finns att hemkompostera –

det ska anmälas till Miljökontoret.

· Från 1 januari 2024 fick kommunerna ansvaret att samla in och

återvinna förpackningsavfallet. Teknik- och serviceförvaltningen tog

över alla återvinningsstationer i kommunen.

· Från 1 januari 2027 ska förpackningar samlas in fastighetsnära. Teknik-

och serviceförvaltningen kommer att införa ”Ljusdalsmodellen”, vilket

innebär att alla med småhus får två kärl till, för papper och

plastförpackningar.

· För de som bor i flerbostadshus är det fastighetsägaren som ska ordna

så att kommunen kan ställa ut kärl för alla förpackningsslag.

Fastighetsägaren kan välja att köpa något annat system, exempelvis

bottentömmande behållare som kommunen tömmer.

· Från 2025 ska kommunen samla in textilavfall. Det kan lämnas på alla

återvinningscentraler (ÅVC). Textilavfallet ska sorteras i rent och torrt

(kan vara trasigt) och smutsigt och blött. Lämnas i genomskinliga

sopsäckar.

· Lagar och regler som styr – EU-direktiv.

· Så lite avfall som möjligt ska gå till förbränning – det är dåligt för miljön

och kostar mycket.

· I och med att man sorterar sitt avfall i matavfall och förpackningar så

blir det väldigt lite kvar som ska lämnas i det gröna kärlet – då behöver

det inte tömmas så ofta, vilket är bra.
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§ 16 fortsättning

EU:s återvinningsmål

År 2025 ska minst 55 % av det kommunala avfallet i EU återvinnas till nytt

material. Målet ökar till 60 % år 2030 och till 65 % år 2035. Målen gäller

materialåtervinning inklusive förberedelse för återanvändning.

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet tar del av information och

dialog.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Pensionärsrådet tar del av information och dialog.
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Diarienummer KPR.2025.337

§ 17 Uppföljning av beslut om höjning av avgifter inom

vård och omsorg 2023 och 2024
Den 20 september 2023 § 131 beslutade kommunfullmäktige att höja

avgift för fullkost samt för olika abonnemang av måltidsservice från och

med den 1 oktober 2023.

Den 15 november 2023 § 169 beslutade kommunfullmäktige att

förändra avgifter för trygghetslarm, städ, hemleverans av matlådor,

vistelse på korttidsplats, avlastning i hemmet samt avgift för hemtjänst

från och med den 1 januari 2024.

Vid sammanträde den 24 maj 2024 § 14 lämnade kommunala

pensionärsrådet önskemål till vård- och socialförvaltningen om

uppföljning och konsekvensutredning efter genomförda

avgiftshöjningar.

Uppföljning redovisades av vård- och socialförvaltningen vid

pensionärsrådets sammanträde den 26 september 2024 § 27.

Förvaltningen kunde då inte se så stor skillnad i beställning av

matabonnemang att de kunde dra slutsatsen att prishöjning gjort att

man fått avsluta sitt abonnemang. Förvaltningen kunde inte heller se

att ekonomiskt bistånd hade ökat efter avgiftshöjningen. Förvaltningen

skulle följa upp effekter av avgiftshöjningarna. Pensionärsrådet tog del

av information och dialog och ärendet avslutades.

PRO Bodum har till dagens sammanträde inkommit med förnyat

önskemål om uppföljning av kommunfullmäktiges beslut. Sekreterare

vid PRO-distriktet i länet har hämtat uppgifter från Socialstyrelsen där

jämförelser har gjorts när det gäller avgifter inom äldreomsorg i länets

kommuner. Strömsunds kommuns avgifter ligger högre än

genomsnittet i länet.

Underlag till beslut

Skrivelse från Mats Danielsson, PRO Bodum.
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§ 17 fortsättning

Yrkande

Ordföranden föreslår att ärendet behandlas vid pensionärsrådet den

1 september 2025 och att förvaltningschef Pernilla Johansson bjuds in

till sammanträdet för information och dialog.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Ärendet behandlas vid pensionärsrådet den 1 september 2025 och

förvaltningschef Pernilla Johansson bjuds in till sammanträdet för

information och dialog.

Beslutet skickas till

Vård- och socialförvaltningen, Pernilla Johansson
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Diarienummer KPR.2025.345

§ 18 Anhörigas möjlighet att övernatta hos närstående

som bor i trygghetsboende
Berit Holter, PRO Strömsund, frågar om anhörigas möjlighet att

övernatta hos närstående som bor i trygghetsboende och om det finns

någon gemensam riktlinje kring denna fråga i kommunen.

Yrkande

Ordföranden föreslår att frågan diskuteras vid nästa pensionärsråd den

1 september 2025.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Frågan diskuteras vid nästa pensionärsrådet den 1 september 2025.

Beslutet skickas till

Vård- och socialförvaltningen

Närvård Frostviken
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Diarienummer KPR.2025.38

§ 19 Delgivningar
Kommunfullmäktiges beslut den 7 maj 2025 § 41 - Revidering av

arbetsordning för kommunala pensionärsrådet.

Rådets ledamöter påminner om vikten av att rådet vidtalas i god tid

innan beslut tas i kommunen som påverkar äldre, så att rådet kan

lämna synpunkter. Förslagsvis kan en stående punkt införas vid

koncernledningsmöten - "Ärenden till kommunala pensionärsrådet".

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Ordföranden föreslår att

Pensionärsrådet tar del av delgivningen.

Ordföranden får i uppdrag att informera kommundirektören om vikten

av att pensionärsrådet blir vidtalade i god tid när det gäller frågor som

påverkar äldre, där rådet kan ge synpunkter.

Kommundirektören bjuds in till kommande pensionärsråd den 1

september 2025 för dialog.

Kommunala pensionärsrådets beslut
1. Pensionärsrådet tar del av delgivningen.

2. Ordföranden får i uppdrag att informera kommundirektören om

vikten av att pensionärsrådet blir vidtalade i god tid när det gäller

frågor som påverkar äldre, där rådet kan ge synpunkter.

3. Kommundirektören bjuds in till kommande pensionärsråd den 1

september 2025 för dialog.

Beslutet skickas till

Ordförande Karin Näsmark

Kommundirektör Peter Jemtbring
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